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Protokół Nr 19/20 

z posiedzenia Komisji Środowiska i Rozwoju Wsi z 2 lipca 2020 r. 

 

Posiedzenie Komisji odbyło się w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego Trzcianki  

w godzinie od 12.00 do godz. 14:10 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. członkowie komisji, zgodnie z załączoną listą obecności, 

2. pan Krzysztof Wojciech Jaworski – Burmistrz Trzcianki, 

3. pani Agnieszka Warnkowska – Członek Rady Sołeckiej wsi Rychlik. 

Ad 1) Otwarcie posiedzenia. 

Posiedzenie komisji otworzyła i prowadziła Przewodnicząca komisji pani 

Aneta Flis, witając wszystkich radnych obecnych na posiedzeniu oraz gości. 

Ad 2) Przedstawienie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca komisji Aneta Flis przeczytała porządek posiedzenia.  

Porządek posiedzenia został przyjęty w głosowaniu: za 7, przeciw 0, 

wstrzymujących się 0. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia.   

3. Zatwierdzenie protokołu Nr 18/20 z dnia 1 czerwca 2020 r. 

4. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego gminy Trzcianka za 2019 rok, 

sprawozdania z wykonania budżetu gminy Trzcianka za 2019 rok wraz  

z opinią Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Trzcianki dotyczącą 

wykonania budżetu gminy Trzcianka za 2019 r. 

5. Wstępne opracowanie planu pracy Komisji na II półrocze 2020 roku. 

6. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej Trzcianki.  

7. Wnioski komisji i ich realizacja.   

8. Zamknięcie posiedzenia. 



2 
 

Ad 3) Zatwierdzenie protokołu Nr 18/20 z dnia 1 czerwca 2020 r. 

 Radny Józef Łastowski zwrócił uwagę na fakt błędnego zapisu  

w protokole z dnia 01.06.2020 roku na stronie 24, powinno być: „Radny Józef  

Łastowski….”, a w protokole jest zapis: „Radny Józef Piłsudski….”. 

Przewodnicząca komisji Aneta Flis poddała pod głosowanie wprowadzenie 

zmiany zaproponowanej przez radnego Józefa Łastowskiego. 

Protokół wraz ze zmianą został zatwierdzony w głosowaniu: za 7, przeciw 0, 

wstrzymujących się 0.  

Ad 4) Rozpatrzenie sprawozdania finansowego gminy Trzcianka za 2019 

rok, sprawozdania z wykonania budżetu gminy Trzcianka za 2019 rok wraz  

z opinią Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Trzcianki dotyczącą 

wykonania budżetu gminy Trzcianka za 2019 r. 

Skarbnik Gminy Joanna Zieńko poinformowała, że opinia RIO jest 

pozytywna, bez uwag. Opinia Komisji Rewizyjnej także jest pozytywna, 

Komisja Rewizyjna zajmowała się rozpatrzeniem sprawozdania finansowego 

gminy Trzcianka na dwóch posiedzeniach.  

Przewodnicząca Komisji zapytała, czy są jakieś pytanie do niniejszego 

punktu posiedzenia.  

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zapoznała się ze sprawozdaniem 

finansowym gminy Trzcianka za 2019 rok, sprawozdaniem z wykonania 

budżetu gminy Trzcianka za 2019 rok wraz z opinią Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej Trzcianki dotyczącą wykonania budżetu gminy Trzcianka za 2019 r. 

 

Ad 5) Wstępne opracowanie planu pracy Komisji na II półrocze 2020 roku. 

Komisja po dyskusji zdecydowała, że plan pracy Komisji na II Półrocze 

2020 roku będzie przestawiał się następująco: 
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Sierpień 

1. Spotkanie z przedstawicielami Wielkopolskiego Inspektoratu Ochrony 

Środowiska – informacja na temat składowania i wykorzystywania 

nawozów naturalnych. 

2. Spotkanie z przedstawicielami nadzoru budowlanego starostwa powiatu 

czarnkowsko-trzcianeckiego w sprawie zbiorników bezodpływowych  

i przydomowych oczyszczalni ścieków. 

3. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej Trzcianki. 

4. Sprawy wniesione do komisji. 

5. Wnioski komisji i ich realizacja. 

Wrzesień 

1. Spotkanie z przedstawicielami Izb Rolniczych. 

2. Wnioski komisji do projektu budżetu na 2020 rok. 

3. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej Trzcianki. 

4. Sprawy wniesione do komisji. 

5. Wnioski komisji i ich realizacja. 

Październik 

1. Prace nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniego Planu 

Inwestycyjnego na lata 2019 - 2023. 

2. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej Trzcianki. 

3. Sprawy wniesione do komisji. 

4. Wnioski komisji i ich realizacja.  

Listopad 

1. Wstępne prace nad projektem budżetu Gminy Trzcianka na 2020 rok. 

2. Funkcjonowanie spółek wodnych. 
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3. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej Trzcianki. 

4. Sprawy wniesione do komisji. 

5. Wnioski komisji i ich realizacja. 

Grudzień 

1. Praca nad projektem budżetu Gminy Trzcianka na 2020 rok. 

2. Opracowanie plany pracy Komisji na I półrocze 2020 roku. 

3. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej Trzcianki. 

4. Sprawy wniesione do komisji. 

5. Wnioski komisji i ich realizacja. 

Taki plan Pracy Komisji Środowiska i Rozwoju Wsi  został przyjęty  

w głosowaniu: za 7, przeciw 0, wstrzymujących się 0.  

Ad 6) Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej Trzcianki.  

 Podczas posiedzenia Komisji omawiano następujące projekty uchwał: 

-Projekt uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Trzcianki.  

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi  zapoznała się z projektem uchwały. 

-Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy Trzcianka za 

2019 rok; sprawozdania z wykonania planów finansowych samorządowych 

instytucji kultury za 2019 rok, informacji o stanie mienia gminy Trzcianka; 

sprawozdania finansowego gminy Trzcianka za 2019 rok: 

a)uchwała Nr SO.0954/21/15/Pi/2020 Składu Orzekającego RIO w Poznaniu 

z 22.04.2019 r. w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Miasta i Gminy Trzcianka za 2019 rok wraz z informacją o stanie mienia 

jednostki i objaśnieniami.  

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zapoznała się z projektem uchwały. 

-b) uchwała Nr 1/20 Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Trzcianki  

z 17 czerwca 2020 r. w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu wykonania 

budżetu gminy Trzcianka na 2019 rok wraz z wnioskiem w sprawie 
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absolutorium.  

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zapoznała się z projektem uchwały. 

-c)uchwała Nr  SO.0955/30/15/Pi/2020 Składu Orzekającego RIO w 

Poznaniu z 24.06.2020 r. w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej Trzcianki o udzielenie Burmistrzowi Trzcianki 

absolutorium z tyt. wykonania budżetu za 2019 rok. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zapoznała się z projektem uchwały. 

-e) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 

2019 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Trzcianka za 

2019 rok. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zapoznała się z projektem uchwały. 

-f) projektu uchwały w sprawie absolutorium. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zapoznała się z projektem uchwały. 

- Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

gminy Trzcianka na lata 2020-2032 wraz z Projektem uchwały  w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej na 2020 r.    

 Pan Krzysztof W. Jaworski Burmistrz Trzcianki poinformował, że  

zwiększa się dochody budżetu o kwotę 112.500,00 zł z tytułu przyznanej 

pomocy finansowej ze środków budżetu Województwa Wielkopolskiego  

w zakresie budowy i przebudowy dróg dojazdowych do gruntów rolnych  

z przeznaczeniem na budowę drogi dojazdowej do gruntów rolnych  

w Siedlisku. Wkład własny jest już zapewniony w budżecie, zostanie on 

przeksięgowany. Jest to maksymalne dofinansowanie jakie można było 

otrzymać na kilometr drogi. Z dofinansowania „Maluch +” część środków 

zostaje zdjętych, po części w związku z tym, że projekt zakładał dofinansowanie 

w wysokości ponad 580 tysięcy, a po przetargu wyszło mniej. Wynikało to po 

części z tego, że części wspólne takie jak klatka schodowa, korytarz, szatnia nie 

jest w stanie gmina podciągnąć pod ten projekt i wykonuje to ze środków 

własnych. Zmniejszenie jeśli chodzi o stronę dotacyjną, natomiast zwiększenie 
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jeśli chodzi o wkład własny, jeśli dotyczy to części wspólnych. Wprowadza się 

do dochodów budżetu dofinansowanie na 2020 roku z Europejskiego Funduszu 

Społecznego w ramach WRPO na lata 2014-2020 w kwocie 378.874,98 zł na 

realizację projektu pn. „Tworzenie nowych miejsc opieki dla dzieci do lat 3  

w Gminie Trzcianka”. Projekt realizowany jest w Gminnym Przedszkolu Nr 4 

oraz w Przedszkolu w Runowie. Ponadto wprowadza się do dochodów budżetu 

środki w kwocie 56.350,00 zł z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej oraz z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na realizację przedsięwzięcia pn. „Likwidacja 

wyrobów zawierających azbest z budynków mieszkalnych, inwentarskich  

i gospodarczych na terenie gminy Trzcianka w roku 2020”. Następnie dodał, że 

wprowadza się natomiast następujące zmiany po stronie wydatków: 

- planuje się wydatki na budowę drogi dojazdowej do gruntów rolnych  

w Siedlisku w kwocie 272.500,00 zł, z tego 112.500,00 zł pochodzi a pomocy 

finansowej z Województwa Wielkopolskiego, kwota 160.000,00 zł pochodzi ze 

środków własnych gminy z przeniesienia, 

-zmniejsza się o kwotę 60.000,00 zł wydatki na zadanie inwestycyjne pn. 

„Budowa drogi w Siedlisku w ramach inicjatywy lokalnej”, 

-planuje się wydatki w kwocie 125.000,00 zł na zadnie inwestycyjne pn. 

„Budowa drogi przy cmentarzu w Białej”, 

-zwiększa się o kwotę 10.000,00 zł wydatki na adaptację pomieszczenia  

w budynku Urzędu Miejskiego Trzcianki (wydzielenie pomieszczenia na 

opłatomat). Środki przeznacza się na przystosowanie drzwi wejściowych do 

budynku do otwierania automatycznego. Wydatek finansowany ze środków 

zaplanowanych na usuwanie barier architektonicznych, 

-zwiększa się o kwotę 15.000,00 zł wydatki na remonty przepustów drogowych. 

Na pytanie radnej Jadwigi Durejko Pan Burmistrz odpowiedział, że regulamin 

udzielania zamówień tak jest skonstruowany, że należy prowadzić zapytania 

ofertowe, to tryb konkurencyjny, 
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-zwiększa się o kwotę 13.000,00 zł plan wydatków na oczyszczanie chodników  

i koszenie trawników, natomiast zmniejsza się o kwotę 13.000,00 zł plan 

wydatków na usługi kominiarskie, 

-zwiększa się o kwotę 60.000,00 zł wydatki na usługi pocztowe, 

-aby mogło zostać zrealizowane przedsięwzięcie polegające na zakupie wozu 

strażackiego do OSP Biała należy zwiększyć wkład własny. Gmina zwiększa 

udział w finansowaniu zadania o kwotę 35.000,00 zł do kwoty 435.000,00 zł, 

-zmniejsza się o kwotę 4.000,00 zł wydatki na ratownictwo wodne, 

-zwiększa się o kwotę 9.000,00 zł wydatki inwestycyjne na zadanie pn. 

„Uniwersalna scena teatralna - SP Nr 3” - zadanie zrealizowane w ramach 

budżetu obywatelskiego, 

-w wydatkach na realizację zakupów sprzętu w ramach projektu „Zdalna Szkoła 

+” przenosi się kwotę 17.250,00 zł miedzy paragrafami. Burmistrz wyjaśnił, że 

gmina podeszła teraz do zakupu bardziej strategicznie, za pierwszym razem 

zostały zakupione laptopy, teraz zdecydowano o zakupie dla trzech szkół 

wyposażenie razem z obsługą tego systemu przez 12 miesięcy (Siedlisko, Biała, 

SP Nr 1). Szkoły te otrzymują ipady, aby móc prowadzić zajęcia wewnątrz 

szkoły. Jeśli będzie możliwość zakupu dla kolejnych szkół to te zadanie będzie 

realizowane, 

-jeśli chodzi o zadanie pn. „Budowy Środowiskowego Domu Samopomocy”, 

zdecydowano o zmianie lokalizacji tego domu, jest planowane, aby 

Środowiskowy Dom Samopomocy znajdował się na ulicy Wita Stwosza 10, jest 

to na zapleczu ogrodu Muzeum, który byłby wspólny zarówno dla Muzeum i dla 

Środowiskowego Domu Samopomocy. W związku z tym zmniejsza się o kwotę 

12.000,00 zł plan wydatków inwestycyjnych na zadanie pn. Budowa 

Środowiskowego Domu Samopomocy  i planuje się wydatki inwestycyjne w tej 

kwocie na zadanie pn. „Projekt techniczny rozbudowy zaplecza magazynowego 

Muzeum”, 
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-zwiększa się o kwotę 5.000,00 zł wydatki z przeznaczeniem na studium 

wykonalności – część obliczeniowa („Mały Kopernik”) 

-przeznacza się środki w kwocie 20.000,00 zł wydatki na organizację biegu im. 

T. Zielińskiego i wyścigów rowerowych, tegoroczny bieg będzie miał w tym 

roku inną formę (wirtualną), 

-zmniejsza się o kwotę 7.888,00 zł plan dotacji dla powiatu czarnkowsko-

trzcianeckiego na utrzymanie Hali Sportowo-Widowiskowej w Trzciance, 

zgodnie z podpisanym aneksem do porozumienia, 

Pan Burmistrz poinformowała ponadto, że do 17 lipca br. jest możliwość 

złożenia wniosku w ramach programu „Deszczówka”, aby zabezpieczyć środki 

na ten program, zostają one wpisane teraz do propozycji budżetu, wydatek  

w kwocie 21.500,00 zł z przeznaczeniem na wkład własny. Burmistrz dodał, że 

wysłano zapytanie w tym temacie do sołectw, szkół czy są zainteresowane tym 

programem. Dalej dodał, że: 

-wprowadza się przeniesienia między paragrafami wydatków na kwotę 

14.000,00 zł na doręczanie korespondencji  związanej ze zmianą opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

-zmniejsza się o kwotę 11.500,00 zł plan dotacji dla Gminnego Stowarzyszenia 

Ludowych Zespołów Sportowych, w związku z nieprzystąpieniem 

stowarzyszenia do podpisania umowy na udzielenie dotacji, 

-wprowadza się także zmiany w wydatkach w ramach funduszu sołeckiego wsi 

Łomnica. 

 Następnie Burmistrz wyjaśnił, że zmiany pojawiają się także w WPF-ie, 

które dotyczą potencjalnych projektów, które gmina pragnie złożyć, m.in. 

Centrum Kreatywności „Mały Kopernik”  w Straduniu, Budowa drogi dla 

rowerów z Sarcza do Trzcianki. 

 Radny Wincenty Kilian zapytał jak będzie droga wyglądać, która ma  być 

remontowana w Siedlisku.  
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 Pan Krzysztof W. Jaworski odpowiedział, że będą to dwa pasy wyłożone 

płytami jomb, między nimi tłuczeń. Gmina daje płyty jomb, natomiast kruszywo 

i wykonanie leży po stronie mieszkańców. Pracę zostały wstrzymane, przy 

budowie drogi w Siedlisku (od drogi woj. Nr 18 – działka Nr 317)  

w ramach inicjatywy lokalnej, ponieważ należy wytyczyć tą drogę dokładnie. 

Do kilometra można było uzyskać dofinansowanie w wysokości 112.500,00 zł.  

 Radny Wincenty Kilian zauważył, że wszystkie instalacje wodociągowe, 

zasuwy, zawory często idą środkiem drogi fizycznie. Był ciekaw czy sołtysi są 

tego świadomi. 

 Przewodnicząca Komisji Aneta Flis odpowiedziała, że na naradzie  

z sołtysami był ten temat poruszany, dodatkowo  będzie przygotowane takie 

zestawienie dla wszystkich sołtysów z informacją jakie dofinansowania są 

możliwe, w ramach jakich konkursów i programów można pozyskać fundusze 

na sołectwa. Ma to na celu przypomnienie jakie są możliwości.  

 Radna Jadwiga Durejko zapytała o pozycję  dotyczącą zmniejszenia planu 

dotacji na ludowe zespoły sportowe. Była ciekawa czy już nie ma takich 

zespołów. 

 Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że ten zespół przestał istnieć, jest to 

zespół ARTO LZS Trzcianka.  

Przewodnicząca komisji Aneta Flis poddała pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Trzcianka 

na lata 2020-2032 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za 7, przeciw  0, wstrzymujących się 0. 

 Przewodnicząca komisji Aneta Flis poddała pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 r. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w głosowaniu: za  7, przeciw 0, wstrzymujących się 0. 
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-Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu wykonywania  

i finansowania przedsięwzięcia likwidacji wyrobów zawierających azbest  

z budynków mieszkalnych, inwentarskich i gospodarczych na terenie gminy 

Trzcianka. 

Komisja po debacie wnioskowała o zmiany w projekcie uchwały, polegające na 

tym, aby: 

-Opis załącznika brzmiał: „Załącznik do załącznika do uchwały Nr……/2020 

Rady Miejskiej Trzcianki z dnia …….2020 r. 

Poprawka podjęta w głosowaniu: za 7 (jednogłośnie) 

-uporządkować numerację we „Wniosku o udział w programie likwidacji 

wyrobów zawierających azbest” 

Poprawka podjęta w glosowaniu: za 7 (jednogłośnie). 

  Przewodnicząca komisji Aneta Flis poddała pod głosowanie projekt 

uchwały wraz z poprawkami. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 

wraz z poprawkami w głosowaniu: za 7, przeciw 0, wstrzymujących się  0. 

- Projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr VI/45/19 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 28 lutego 2019 r. w sprawie zasad i trybu przeprowadzania 

konsultacji społecznych dotyczących budżetu obywatelskiego gminy 

Trzcianka. 

  Pan Krzysztof W. Jaworski poinformował, że po pierwszej edycji Budżetu 

Obywatelskiego proponuje się dokonanie zmian w zapisie dotyczącym Zespołu ds. 

budżetu obywatelskiego bez wskazania funkcji członków Zespołu oraz wprowadza 

się poprawki w harmonogramie konsultacji społecznych dotyczące terminu 

ogłoszenia wyników konsultacji społecznych oraz wskazania terminu na 

przygotowanie głosowania. Wyjaśnił, że proponuje się zmianę uchwały polegającą 

na zachowaniu jedynie formy elektronicznej głosowania, dodatkowo zobowiązuje 

się Burmistrza do wskazania punktów na terenie gminy, w których będzie można 

głosować elektronicznie. Budżet gminy w tym zakresie wzrósł po 93.750,00 zł, 
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gdyby były 4 projekty. Usunięta zostania karta do głosowania, ponieważ będzie 

głosowanie tylko elektroniczne. Obligatoryjnie trzeba będzie zagłosować na jeden 

projekt miejski i na projekt wiejski. Dzięki temu mniejsze miejscowości mają 

szansę zdobyć większą ilość głosów i wygrać ze swoim projektem.  

 Przewodnicząca komisji Aneta Flis poddała pod głosowanie niniejszy projekt 

uchwały.  

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w głosowaniu: za  7, przeciw 0, wstrzymujących się 0. 

-Projekt uchwały zmieniający uchwałę Nr XVIII/173/19 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 19 grudnia 2019 r. w sprawie zmiany uchwały  

Nr XLIII/275/13 Rady Miejskiej Trzcianki z dnia 11 kwietnia 2013 r.  

w sprawie uchwalenia statutu Gminy Trzcianka.    

  Pan Krzysztof W. Jaworski poinformował, że pojawił się słuszny wniosek 

radnego o  stworzenie jednolitego tekstu Statutu, ale jeśli ma się to zadziać 

należy porządkowe zmiany wprowadzić w tej uchwale, merytorycznie nic się 

nie zmienia, porządkuje jedynie zapisy.  

  Przewodnicząca komisji Aneta Flis poddała pod głosowanie niniejszy 

projekt uchwały. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w głosowaniu: za  7, przeciw 0, wstrzymujących się 0. 

- Projekt uchwały w sprawie  rozpatrzenia petycji „Stop zagrożeniu 

zdrowia i życia”. 

   Burmistrz wyjaśnił, że petycja trafiła do wszystkich samorządów. Rada nie 

jest kompetentna do zbadania przedmiotowego problemu, toteż odmawia się 

podjęcia uchwały w tej sprawie. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zapoznała się z projektem uchwały. 

-Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z kontroli pn. Zamówienia publiczne  

i przetargi dotyczące przebudowy i rozbudowy cmentarza komunalnego  

w Trzciance. Projekt uchwały w sprawie wystąpienia pokontrolnego  
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z przeprowadzonej kontroli przetargów i zamówień publicznych: 

zagospodarowanie Placu Pocztowego wraz z utworzeniem Centrum 

Integracji Społecznej oraz zagospodarowanie terenu Targowiska 

Miejskiego wraz z terenami przyległymi i rozbudowy cmentarza 

komunalnego, w części dotyczącej: rozbudowy cmentarza komunalnego.  

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zapoznała się z projektem uchwały. 

-Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Trzcianki w rejonie ulic: Matejki i Fabrycznej. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi została poinformowana o projekcie uchwały, 

nie zostało przeprowadzone głosowanie. Burmistrz poinformował, że do 30 

czerwca można było składać uwagi do planu, dlatego też nie można było na 

posiedzeniu Komisji tego projektu przedstawić.  

Ad 7) Wnioski komisji i ich realizacja.   

 Przewodnicząca komisji udzieliła głosu pani Agnieszce Warnkowskiej- 

członkowi Rady Sołeckiej wsi Rychlik. 

 Pani Agnieszka Warnkowska zabrała głos w temacie opłaty za odpady 

komunalne. Wskazała, że należy traktować równo w tej kwestii zarówno 

mieszkańców miasta jak i wsi. Jest to temat bardzo wrażliwy. Jest wiele pytań 

mieszkańców, dlaczego nie mogą płacić za odpady w przeliczeniu od zużytej 

wody, tylko od osoby. Są pretensje o to, że osoby, które mieszkają na terenach 

skanalizowanych mają tylko taki przywilej. Dosyć, że nie ma kanalizacji  

w Rychliku to dodatkowo płaci się więcej za śmieci. Nie każdy ma możliwość 

wybudowania sobie przydomowej oczyszczalni ścieków, po prostu nie każdego 

stać na taką inwestycję. Mieszkańcy wsi przepłacają za odpady, ponieważ wody 

mieszkańcy na wsi zużywają mniej. Dodała, że dokonała obliczeń i z obliczeń 

wynika, że rocznie jej czteroosobowa rodzina płaci więcej o 1.296,00 zł, za 

odpady niż czteroosobowa rodzina mieszkająca w mieście i płacąca za odpady 

w przeliczeniu od zużytej wody. Zauważyła, że nie ma synchronizacji między 

referatami w Urzędzie. Rodzinie, której urodziło się dziecko, kiedy zgłasza to  
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w USC, automatycznie powinna zostać to zgłoszone także do deklaracji za 

odpady. Dla niej takie nierówne traktowanie to wyzysk osób.  

Radna Jadwiga Durejko dodała, że oburzenie wśród mieszkańców 

terenów wiejskich jest nie tylko na metodę naliczania, ale także na stawkę tej 

opłaty. Są bardzo wysokie stawki. Do dzisiaj nieznane są koszty funkcjonowania 

tego systemu. Dodała, że ogromnym problemem jest brak kasy w Urzędzie, 

odesłanie do banku na Pl. Pocztowym nic nie pomaga ponieważ jest bardzo 

wysoka prowizja pobierana za dokonanie wpłaty. Według niej opłatomat się nie 

sprawdzi, starsi ludzie sobie nie poradzą. Zdarzają się sytuacje, kiedy nie mając 

możliwości opłacenia za odpady to te kwoty z poszczególnych miesięcy się 

kumulują i powstaje dosyć wysoka należność do zapłacenia. 

Przewodnicząca komisji Aneta Flis dodała, że ona ma takie zgłoszenie, 

ale od osoby mieszkającej w mieście, która płaci od wody, że chciałaby ta osoba 

płacić od osoby.  

Pani Agnieszka Warnkowska zauważyła, że harmonogram odbioru 

odpadów mija się z celem, nie są odpady odbierane, nie dojeżdżają do posesji, 

zdarzają się sytuacje, kiedy odpady zostają gubione po wsi. Były takie sytuacje, 

kiedy sama musiała te śmieci po wsi zbierać.  

Radny Wincenty Kilian przyznał rację, że odpady nie są odbierane od 

wszystkich mieszkańców, pomimo reakcji i telefonów do urzędu. Jeśli od 

stycznia ma być liczona opłata od bieżącego zużycia wody, to jak to będzie 

wyglądało w przypadku prowadzenia gospodarstwa rolnego, łączy się to  

z dużymi kosztami, kto za to poniesie odpowiedzialność finansową, jeśli chodzi 

o montowanie nowych podliczników? 

Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że to na właścicielu danej 

nieruchomości ciąży obowiązek zamontowania podliczników do użytku 

gospodarczego.  

Radny Wincenty Kilian zwrócił uwagę na fakt, aby podjąć działania  

w celu utworzenia przejścia dla pieszych ze sklepu KIK na drugą stronę. 
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Pan Krzysztof W. Jaworski odpowiedział, że jest to już procedowane.  

Radny Wincenty Kilian zwrócił uwagę na problem zostawiania po 

sprzątaniu miasta, wykoszeniu trawników, poboczy odpadów, które zalegają na 

poboczach, często powoduje to zatykanie studzienek kanalizacyjnych. 

Radny Ryszard Wilant prosił o podjęcie działań mających na celu 

likwidację chwastu - barszcz sosnowskiego z drogi Biała-Osiniec (za cmentarzem). 

Radna Jadwiga Durejko wspomniała o nieruchomości w Rychliku na której 

zbierane są odpady (folia gospodarcza). 

Pan Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił na jakim etapie jest postępowanie w tej 

sprawie.  

Radny Zygmunt Czarny zapytał o wykaszanie terenów wokół ogrodów 

działkowych (Słonecznik i Malwy), jak  to będzie wyglądało, czy spółka która 

wygrała przetarg na wykaszanie zajmie się tym terenem? Dostaje bardzo dużo 

uwag od działkowców, w tym roku nie było jeszcze ani razu wykoszone. Zwrócił 

uwagę na fakt gruzu pozostawionego na terenach „Dolinek”. Wspomniał o wniosku 

złożonym na Komisji Rewizyjnej dotyczącym upamiętnienia Aleksandra Wizy  

w budynku Spółdzielni Mieszkaniowej w Trzciance. 

Pan Krzysztof W. Jaworski odpowiedział, że koszone jest tam, gdzie było 

poprzednio koszone, zamówienie się nie zmieniło. Rozpoczęcie koszenia opóźniło 

się. Na wniosek radnego dotyczącego upamiętnienia Aleksandra Wizy 

odpowiedział, że Spółdzielnia wyraziła gotowość do podjęcia działań w tym 

kierunku, wyraził gotowość do współpracy z radnym Z. Czarnym w tym temacie. 

Radny Wincenty Kilian zwrócił uwagę na brak wybiegu dla psów, taki 

wybieg przydałby się w Trzciance. 

Radna Jadwiga Durejko zgłosiła konieczność wykoszenia wysokich 

chwastów na ul. Kopernika w okolicy Hydro.  

  Pan Krzysztof W. Jaworski poinformował, że wpłynęła skarga na Radę 

Miejską Trzcianki z Prokuratury Rejonowej w Trzciance do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego na uchwałę Rady Miejskiej Trzcianki w sprawie miejscowego 

planu zagospodarowanie w Rychliku (2018 rok). Prokuratura zaskarża w całości tą 
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uchwałę, zarzuca naruszenia prawa, zarówno przy procedowaniu, jak i też 

nieinformowaniu mieszkańców, brania udziału w głosowaniu przez radnego, 

którego bezpośrednio ta uchwala dotyczyła. Na najbliższej sesji pojawi się uchwała 

o przekazaniu skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego do 

rozstrzygnięcia.  

  Przewodnicząca komisji Aneta Flis poinformowała o naradzie z sołtysami  

w dniu 08.07.20202 r., o godz. 12:00, w sali sesyjnej.  

Ad 8) Zamknięcie posiedzenia. 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca Komisji 

Aneta Flis zamknęła posiedzenie komisji, dziękując wszystkim obecnym za 

aktywny udział.  

 

 

   Protokolant      Przewodnicząca Komisji   

/-/Ewelina Ćwiek             /-/Aneta Flis 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


